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Der var brede smil over hele linjen, da Teqton onsdag aften blev hædret med Næstved Erhvervspris. På 
scenen ses (fra venstre) Sydbanks områdedirektør Jesper Wimmer, borgmester Carsten Rasmussen, Te-
qtons ansvarlige for produktionen Jannik Hansen, Teqtons ejer og direktør Julius Olsen og formand for 
Næstved Erhvervsforening Helle Andresen.  Foto: Helle Hansen

ERHVERVSPRIS: 
Julius Olsen, ejer og 
direktør, har formå-
et at gøre Teqton til 
en ganske god for-
retning.

Af Helle Hansen

FUGLEBJERG: Det er ikke så 
ringe endda at have en brut-
tofortjeneste på små 40 mil-
lioner kroner og et overskud 
på 26 millioner kroner.

Det var resultatet sidste 
år i Teqton ApS, og trods re-
cessionen tegner fremtiden 
ganske pæn for virksomhe-
den, der laver betongulve.

-  Vi har aldrig før haft så 
fyldt en ordrebog, siger ejer 
og administrerende direk-
tør Julius Olsen. 

-  Tilsyneladende er der 
voldsomt mange, som skal 
have bygget logistikcentre, 
siger han, hvilket må formo-
des at hænge sammen med 
den stigende nethandel.

Førhen er ordrerne kom-
met ind løbende, men pt. har 
Teqton ordrer til det næste 
års tid, så kunderne er sikre 
på at kunne få leveret varen, 
når der er brug for det.

Skandinaviens største
Teqton skal de kommende 
år lave gulv i Skandinaviens 
største lager.

Det er DSV, som skal have 
bygget lager på 270.000 kva-
dratmeter. 

-  Det vil kræve 7000 fuldt 
læssende lastbiler med stø-
bemateriale at lave det, si-
ger Julius Olsen, der regner 
med at to sjak a fem-seks 
mand vil være beskæftiget 
her det meste af 2023 og 2024. 

-  Det er helt klart en spæn-
dende opgave, hvor vi løben-
de skal lave gulv, siger han.

DSV er en af kernekunder-
ne, ligesom de også laver me-
get arbejde for Biltema. 

En del eksport
Den store opgave for DSV i 
Horsens kan godt ændre lidt 
på fordelingen, men som det 
ser ud i dag, er Sverige det 
største marked.

Her ligger 45 procent af 

omsætningen, mens Dan-
mark plejer at ligge omkring 
de 40 procent. Resten af om-
sætningen hentes i de øvrige 
lande i Norden.

Den grønne vej 
For omkring fem år siden 
begyndte kunderne at tale 
om DGNB og BREAM.

- I starten anede vi ikke, 
hvad det var, men vi satte os 
ind i det, fortæller Julius Ol-
sen. Siden er Teqton blevet 
certificeret og kan levere en 
livscyklusvurdering af de-
res produkter og kan doku-
mentere, at de miljømæssige 
europæiske og internationa-
le standarder er overholdt i 
produktet, så det kan indgå i 
byggerier, der skal leve op til 
krav om bæredygtighed.

-  Først oplevede vi det som 
en nødvendighed, men det 
kan vise sig at blive en ga-
mechanger, for hvis det på et 
tidspunkt stilner af på mar-
kedet, så kan vi bruge vores 
grønne profil i markedsfø-
ringen, siger Julius Olsen, 
der rent faktisk også har fået 
undersøgt på DTU, om det 
var muligt at lave bærelaget 
af genbrugsmaterialer:

-  Men det fungerer i hvert 
fald ikke med 100 procent 
genbrug, konstaterer han, 
der også går op i affaldssor-
tering, at maskinerne ikke 
står i tomgang og deslige.

Mange idéer
Julius Olsen er en mand, 

som får mange gode idéer.
-  Jeg er risikovillig, og der 

er ikke langt fra tanke til 

handling, siger han med en 
smil.

For eksempel spurgte Sie-
mens Windpower på et tids-
punkt, om Teqton ville med 
til USA og lave gulvene i de-
res fabrik i Kansas. 

-  Men jeg gjorde den fejl, 
at jeg ansatte en europæisk 
direktør derovre i stedet 
for en amerikaner, så vi fik 
aldrig fat i de amerikanske 
kunder, siger han set i bag-
klogskabens klare lys, da 
den amerikanske kultur er 
meget anderledes end den 
europæiske. Så Teqton sat-
te penge til og droppede det 
amerikanske eventyr efter 
godt tre år. 

For at have fingeren på 
pulsen tager direktøren sig 
også fast af reklamationer 
og går ind og vikarierer, når 
nogen er syge. 

- Det giver en god indsigt i 
ens butik, siger han. 

Franchise
Teqton var med i opløbet om 
en stor opgave i Sydafrika 
og fik i den forbindelse god-
kendt teknikken, som Te-
qton bruger. 

-  Så vi overvejer faktisk at 
indgå franchise- eller part-
neraftaler rundt omkring, 
siger Julius Olsen, der dog 
først lige skal have helt styr 
på, hvordan han så beskyt-
ter Teqtons viden.

Ellers byder fremtiden 
selvfølgelig på produktud-
vikling med farver i slid-
laget, slibning og polering, 
test af statisk afledning med 
mere. 

Teqton har vækstet om-
kring 25 procent i omsæt-
ning de seneste år, og den 
udvikling ser ud til at fort-
sætte. 

Så er det jo rart at vide, at 
Teqton bliver i kommunen:

-  Vi er glade for at være her 
og glade for Næstved Kom-
mune, siger Julius Olsen. 

Den rette støbning 
er en god forretning

ERHVERVSPRIS: 
Teqton blev onsdag 
aften hædret med 
Næstved Erhvervs-
pris 2022.

Af Helle Hansen

NÆSTVED: Det var en meget 
glad direktør Julius Olsen, 
som fulgtes med firmaets 
ansvarlige for produktio-
nen, en lige så glad og stolt 
Jannik Hansen, som ons-
dag aften blev hædret med 
Næstved Erhvervspris 2022.

Det var sidste gang med 
business as usual i Syd-
banks arkade, men Syd-
bansk områdedirektør Jes-
per Wimmer har vist mere 
eller mindre lovet, at ban-
ken gerne fortsætter som 

sponsor for prisen, selv om 
rammerne næste år bliver 
anderledes. 

- Vi vil gerne være med 
til at sætte spot på de gode 
virksomheder, siger Jesper 
Wimmer, der sad i udvæl-
gelseskomitéen sammen 
med advokat Mads Fossing 
fra Advodan, formanden for 
Næstved Erhvervsforening 
Helle Andresen og Helle Ra-
dich fra Næstved Pulverla-
kering og erhvervsforenin-
gens bestyrelse. 

-  Der var mange kandida-
ter, som lå i toppen af listen, 
afslørede Helle Andresen. 
Men årets vinder blev alt-
så Teqton, der vanen tro 
blev hædret med med 10.000 
kroner, et diplom, en buket 
blomster og et fad lavet af 
den lokale keramiker Heidi 
Fournier. 

Borgmester Carsten Ras-
mussen fortalte om firmaets 
vækst og historie, certifi-

ceringer, fokus på FNs ver-
densmål , faste teams og mål 
om at udvide til nye marke-
der.

En stolt Julius Olsen tak-
kede fra scenen:

-  Vi har knoklet hårdt i 
firmaet for at nå hertil. Det 
er gode tider, og vi vil prøve 
at vinde nye markedsande-
le ved at bruge det fact, at vi 
ikke har jern i vores gulve 
og dermed udleder mindre 
CO2.

Jannik Hansen takkede 
for, at Teqton modtog den 
lokale Nobelpris, og fortalte 
lidt om udviklingen den 10 
år, hvor han har været med. 
Fra 20 ansatte i 2012 til 56 i 
dag.

I dag er der fem faste tams 
i Teqton. Det er planen at ud-
vide til syv faste teams. 

-  Årsagen til succesen er, 
at vi laver de bedste og mest 
bæredygtige betongulve, 
sagde han med et stort smil.

Store smil hos stolte vindere

Langt de fleste maskiner er i brug 
rundt omkring, men der står lidt 
hist og pist på pladsen.  
Foto: Jens Wollesen

Man kommer ikke langt uden et cementblandeværk, når der skal la-
ves betongulve.  Foto: Jens Wollesen

Afdeling Q er andet end en krimiserie Jussi Adler-Olsen. Det er også afdelingen for kvalitetskontrol (quali-
ty) hos Teqton, hvor Jannik Hansen sidder gemt bag skærmene.  Fotos: Jens Wollesen


